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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LXXXV/23 

LXXXV Sesja  w dniu 28 września 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 28 września 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 16:20 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXXXV sesję Rady Gminy 

Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości.  

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej i papierowej listy obecności stwierdził, że obrady są 

prawomocne.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 639 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Świerklaniec. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 640 w sprawie rozpatrzenia petycji. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 641 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 642 w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania 

oraz wysokości i rodzaju nagród Gminy Świerklaniec dla sportowców za wysokie wyniki 

sportowe. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 643 w sprawie zbycia nieruchomości. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 644 w sprawie uchylenia Uchwały Nr IX/54/15 Rady 

Gminy Świerklaniec z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie nadania statutu samorządowemu 

zakładowi budżetowemu pod nazwą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 645 w sprawie nadania statutu samorządowemu 

zakładowi budżetowemu pod nazwą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 646 w sprawie ustalenia Regulaminu głosowania 

w wyborach na ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 647 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla 

przeprowadzenia głosowania nad wyborem kandydata na ławnika do Sądu Okręgowego 

w Gliwicach na kadencję 2024-2027. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 648 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego 

w Gliwicach na kadencję 2024-2027. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 649 w sprawie uchylenia uchwały LXXXI/593/23 z dnia 

27 lipca 2023 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

14. Rozpatrzenia projektu uchwały nr 650 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 651 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej na 2023 r. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 652 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu. 

17. Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o gospodarce nieruchomościami Gminy za I półrocze 

2023 r. 

18. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

20. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 31.08.2023 r. oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 

14.09.2023 r. 

21. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 
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22. Zakończenie. 

 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 639 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

Wójt Gminy, w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 639 w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Łukasz Janas poinformował, że skarga została przekazana zgodnie z właściwością 

przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Katowicach (WIOŚ). Nadmienił, że 

skarga dotyczy nieprawidłowości związanych z odprowadzeniem nieczystości płynnych 

z wskazanych w skardze nieruchomości. W dalszej części przedstawił działania podjęte 

przez Urząd Gminy w przedmiotowej sprawie. Dodał, że zdaniem Komisji Skarg Wniosków 

i Petycji obowiązki Urzędu Gminy w omawianej sprawie zostały wypełnione w całości, 

w związku z czym sprawa dotycząca nieprawidłowego odprowadzania ścieków powinna 

zostać przekazana do dalszego rozpatrzenia przez WIOŚ. Zaznaczył, że po analizie 

przedmiotu skargi Komisja Skarg, Wniosków i Petycji proponuje uznać ją za bezzasadną.   

• radny Kazimierz Flakus poinformował, że od momentu, gdy omawiane nieruchomości 

zostały wybudowane, przez Radę Sołecką sołectwa Nowe Chechło, był zgłaszany problem 

nielegalnego odprowadzania ścieków przez właścicieli domów.   

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 639 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Świerklaniec.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 

Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Flakus 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tadeusz Ledwoń 

 

Uchwała Nr LXXXV/611/23 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec, 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 640 w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Wójt Gminy, w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 640 w sprawie 

rozpatrzenia petycji. 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Łukasz Janas poinformował, że petycja dotyczyła utworzenia Gminnej Komisji 

Energetycznej, która odpowiadałaby za uruchomienie energii elektrycznej w najbliższej 

elektrowni w przypadku bezpodstawnej przerwy w dostawie. Nadmienił, że Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji proponuje odrzucić postulaty przedstawione w petycji i uznać ją za 

bezzasadną.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 640 w sprawie rozpatrzenia petycji.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXXV/612/23 w sprawie rozpatrzenia petycji, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 641 w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. 
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Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 641 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2024 rok. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Wesołowska, Samodzielne Stanowisko ds. Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi, poinformowała, że zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego 

i wolontariacie organ stanowiący jednostki samorządowej jest zobowiązany do corocznej 

współpracy z organizacjami pozarządowymi w związku z tym został przedstawiony projekt 

współpracy do realizacji  w 2024 roku.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zwrócił się z zapytaniem, czy zostały 

wprowadzone jakieś zmiany w stosunku do Programu współpracy realizowanego 

w bieżącym roku. 

• Pani Anna Wesołowska, Samodzielne Stanowisko ds. Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi, poinformowała, że projekt współpracy z organizacjami pozarządowymi na 

rok 2024 jest powieleniem obecnie obowiązującego Programu. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 641 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXXV/613/23 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok, stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu.  
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 642 w sprawie określenia zasad i trybu 

przyznawania oraz wysokości i rodzaju nagród Gminy Świerklaniec dla 

sportowców za wysokie wyniki sportowe. 

Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 642 w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości i rodzaju nagród 

Gminy Świerklaniec dla sportowców za wysokie wyniki sportowe. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Wesołowska, Samodzielne Stanowisko ds. Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi, poinformowała, że projekt uchwały powstał w związku z ustaleniami 

poczynionymi na posiedzeniach Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich. 

Nadmieniła, że zmiany dotyczą wyłączenie terminu składania wniosków oraz terminu ich 

rozpatrywania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 642 w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz 

wysokości i rodzaju nagród Gminy Świerklaniec dla sportowców za wysokie wyniki sportowe.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwały Nr LXXXV/614/23 w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości 

i rodzaju nagród Gminy Świerklaniec dla sportowców za wysokie wyniki sportowe, stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu.  

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 643 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 643 

w sprawie zbycia nieruchomości. 
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W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości zlokalizowanej przy ul. Młyńskiej w Świerklańcu w celu uregulowania jej 

sytuacji prawnej. Nadmieniał, że działka jest zagospodarowana przez osoby fizyczne. 

Zaznaczyła, że zbycie nieruchomości nie wpływa na zagospodarowanie terenu, ani na 

realizowany projekt związany z przebudową ul. Młyńskiej w Świerklańcu. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 643 w sprawie zbycia nieruchomości.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kazimierz Flakus 

 

Uchwała Nr LXXXV/615/23 w sprawie zbycia nieruchomości, stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 644 w sprawie uchylenia Uchwały 

Nr IX/54/15 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie 

nadania statutu samorządowemu zakładowi budżetowemu pod nazwą 

„Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 644 

w sprawie uchylenia Uchwały Nr IX/54/15 Rady Gminy Świerklaniec z dnia 31 marca 2015 r. 

w sprawie nadania statutu samorządowemu zakładowi budżetowemu pod nazwą „Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”. 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby punkty 8 i 9 porządku 

obrad zostały omówione równocześnie. 
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W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu, 

poinformował, że zmiany statutu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu, 

polegają na zaprzestaniu realizacji zadań prowadzonych na terenie Zalewu Nakło – 

Chechło, polegających na zarządzaniu infrastrukturą drogową oraz poborem opłat za 

wjazd.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 644 w sprawie uchylenia Uchwały Nr IX/54/15 Rady Gminy 

Świerklaniec z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie nadania statutu samorządowemu zakładowi 

budżetowemu pod nazwą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXXV/616/23 w sprawie uchylenia Uchwały Nr IX/54/15 Rady Gminy Świerklaniec 

z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie nadania statutu samorządowemu zakładowi budżetowemu pod 

nazwą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

9.  Rozpatrzenie projektu uchwały nr 645 w sprawie nadania statutu 

samorządowemu zakładowi budżetowemu pod nazwą „Zakład Wodociągów 

i Kanalizacji w Świerklańcu”. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 645 

w sprawie nadania statutu samorządowemu zakładowi budżetowemu pod nazwą „Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 645 w sprawie nadania statutu samorządowemu zakładowi 

budżetowemu pod nazwą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

 

Uchwała Nr LXXXV/617/23 w sprawie nadania statutu samorządowemu zakładowi budżetowemu 

pod nazwą „Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Świerklańcu”, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały nr 646 w sprawie ustalenia Regulaminu 

głosowania w wyborach na ławników do sądów powszechnych na kadencję 

2024-2027. 

Wójt Gminy, w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 646 w sprawie 

ustalenia Regulaminu głosowania w wyborach na ławników do sądów powszechnych na kadencję 

2024-2027. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 646 w sprawie ustalenia Regulaminu głosowania w wyborach na 

ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał 

Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

Uchwała Nr LXXXV/618/23 w sprawie ustalenia Regulaminu głosowania w wyborach na ławników 

do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027, stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 647 w sprawie powołania Komisji 

Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania nad wyborem kandydata na 

ławnika do Sądu Okręgowego w Gliwicach na kadencję 2024-2027. 

Wójt Gminy, w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 647 w sprawie 

powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania nad wyborem kandydata na 

ławnika do Sądu Okręgowego w Gliwicach na kadencję 2024-2027. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zgłosił kandydaturę radnych 

Wojciech Bacika, Tomasza Kani i Łukasza Lesika na członka Komisji Skrutacyjnej dla 

przeprowadzenia głosowania nad wyborem kandydata na ławnika do Sądu Okręgowego 

w Gliwicach na kadencję 2024 – 2027. 

 

Radni Wojciech Bacik, Tomasz Kania, Łukasz Lesik wyrazili zgodę na kandydowanie na członka 

Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia głosowania nad wyborem kandydata na ławnika do Sądu 

Okręgowego w Gliwicach na kadencję 2024 – 2027. 

 

Głosowano w sprawie: 

kandydatury r. Wojciecha Bacika na członka Komisji Skrutacyjnej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

BRAK GŁOSU (1) 

Wojciech Bacik 

 

Głosowano w sprawie: 

kandydatury r. Tomasza Kani na członka Komisji Skrutacyjnej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Kania 

 

Głosowano w sprawie: 

kandydatury r. Łukasza Lesika na członka Komisji Skrutacyjnej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Lesik 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że zgodnie z § 48 ust. 6 

statutu Gminy Świerklaniec, głosowanie w sprawach osobowych jest równoznaczne z podjęciem 

uchwały i nie ma konieczności jej odrębnego głosowania.  

 

Uchwała Nr LXXXV/619/23 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia 

głosowania nad wyborem kandydata na ławnika do Sądu Okręgowego w Gliwicach na kadencję 

2024-2027, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 648 w sprawie wyboru ławnika do Sądu 

Okręgowego w Gliwicach na kadencję 2024-2027. 

Wójt Gminy, w swoim stanowisku wyraził pozytywną opinię do projektu uchwały nr 648 w sprawie 

wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Gliwicach na kadencję 2024-2027. 

W dyskusji udział wzięli: 
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• Pani Barbara Mateja – Kołodziej, Sekretarz Gminy, szczegółowo przedstawiła wyniki prac 

zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławnika. 

• radny Wojciech Bacik przedstawił zasady i sposób przeprowadzenia głosowania tajnego.  

 

Przeprowadzono głosowanie tajne.  

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, ogłosił 10 minut przerwy.  

 

Po przeprowadzonym głosowaniu radny Wojciech Bacik, Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

odczytał protokół z przeprowadzonych wyborów ławnika do Sądu Okręgowego w Gliwicach na 

kadencję 2024 – 2027 (załącznik nr 11 do protokołu). 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że zgodnie z statutem Gminy 

Świerklaniec, przeprowadzenie wyborów tajnych jest równoznaczne z podjęciem w trybie 

głosowania tajnego uchwały w przedmiocie wyboru na dane stanowisko.  

  

Uchwała Nr LXXXV/620/23 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Okręgowego w Gliwicach na 

kadencję 2024-2027, stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 649 w sprawie uchylenia uchwały 

LXXXI/593/23 z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

 

Wójt Gminy w swoim stanowisku wyraził negatywną opinię do projektu uchwały nr 649 w sprawie 

uchylenia uchwały LXXXI/593/23 z dnia 27 lipca 2023 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Wójta Gminy Świerklaniec. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 649 w sprawie uchylenia uchwały LXXXI/593/23 z dnia 27 lipca 

2023 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec.  

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Mirosław Bacik, Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

PRZECIW (9) 

Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz Kania, Gerard 

Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

 

W związku z powyższym Uchwała w sprawie uchylenia uchwały LXXXI/593/23 z dnia 

27 lipca 2023 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Świerklaniec nie została 

podjęta.   

14. Rozpatrzenia projektu uchwały nr 650 w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023- 

2038. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby projekty uchwał 650 oraz 

651 zostały omówione równocześnie.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 650 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 

2023- 2038 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały  

nr 650 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2023- 2038 (załącznik nr 13 do protokołu).  

• radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem dotyczącym działu 600, w którym dokonano 

zwiększenia środków na roczne składki do Górnośląsko – Zagłębiowskiej Metropolii. 

W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy zostały podjęte rozmowy w sprawie 

przekształcenia linii autobusowych obsługujących Gminę Świerklaniec na linię 

metropolitalną w celu zmniejszenia opłaconych składek, w związku z wybudowaniem 

centrum przesiadkowego.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że na bieżąco są prowadzone rozmowy 

w sprawie zmian w transporcie publicznym. Nadmienił, że zmiany w budżecie wynikają 

z rozliczenia składek za zeszły rok.   
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• radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że jeżeli maja zajść jakieś zmiany 

w przyszłości to rozmowy muszą toczyć się obecnie. W dalszej części wyraził swoją 

nadzieję, że któraś z linii autobusowych funkcjonujących na terenie Gminy Świerklaniec 

zostanie przekształcona na linie metropolitalną.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenia projektu uchwały nr 650 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (4) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tadeusz Ledwoń 

 

Uchwała Nr LXVVV/621/23 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038, stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 651 w sprawie wprowadzenia zmian 

w uchwale budżetowej na 2023 r. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 651 

w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 651 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 

2023 r.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 

Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (2) 

Kazimierz Flakus, Łukasz Lesik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Tadeusz Ledwoń, Eugeniusz Wajs 

 

Uchwała Nr LXXXV/622/23 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 r., 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 652 w sprawie emisji obligacji oraz zasad 

ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 652 

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Tadeusz Ledwoń zwrócił się z zapytaniem, czy emisja obligacji była konsultowana 

w Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Katowicach. W dalszej części wyraził swoją opinię, że 

emisja obligacji to najbardziej korzystny sposób pozyskiwania środków. 

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że emisja obligacji została skonsultowana 

u kolegianta Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach i uzyskała pozytywną opinie. 

W dalszej części przedstawił zestawienie obejmujące stosunek wysokości zadłużenia do 

realizacji dochodów bieżących w latach 2006 – 2023. Następnie przedstawił zestawienie 

obejmujące wysokość środków przeznaczonych na inwestycje w Gminie Świerklaniec 

w latach 2010 – 2023. Dodał, że należy prowadzić działania, które wpływają na rozwój 

Gminy Świerklaniec. W dalszej części przedstawił możliwości pozyskiwania środków 

zewnętrznych 

• radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że w przypadku, gdy 

podejmowane są takie ważne decyzje, powinny być wcześniej prowadzone rozmowy, tak 

aby wszyscy radni mogli wyrazić swoją opinię. W dalszej części wyraził swoją radość, że 

środki będą przeznaczone na inwestycje. Następnie wyraził swoją obawę, że za każdym 
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razem, gdy będzie brakować środków to będą emitowane obligacje. W kolejnej części, 

zwrócił się z prośbą o przedstawienie zestawienia dotyczącego spłaty obligacji i wysokości 

odsetek w zależności od spłaconego kapitału.   

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, czy bez emisji obligacji Gmina Świerklaniec 

mogłaby się nadal rozwijać i czy byłaby kontynuowana budowa kanalizacji. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że od samego początku była 

planowana pożyczka z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w wysokości 11 milionów. Natomiast w zakresie rozbudowy kanalizacji sanitarnej 

w sołectwo Nowe Chechło i odcinkach Nakła Śląskie i Orzecha tam wartość zadania będzie 

wynosić około 97 milionów, więc bez obligacji Gmina Świerklaniec nie byłaby w stanie 

zapewnić wkładu własnego do tej inwestycji.  

• radny Łukasz Lesik poinformował, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej istnieje zapis, że 

celem emisji obligacji jest pozyskanie środków pieniężnych na spłaty rat kapitałowych, 

kredytów, pożyczek i wykup obligacji oraz pokrycie deficytu. Dodał, że nie ma informacji, że 

środki będą przeznaczone na inwestycje. 

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że istnieje zapis, że część środków 

będzie przeznaczonych na spłatę kredytów i na pokrycie deficytu, ale zdecydowana 

większość będzie przeznaczona na budowę kanalizacji i oczyszczalni.  

• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, przytoczył treść uzasadnienia do omawianego projektu 

uchwały.  

• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że przy takiej ważnej decyzji należy mieć komplet 

informacji.  

• Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy,  poinformowała, że w uchwale został zawarty zapis, 

że wyemitowane obligacje pozwolą zrealizować zaplanowane wydatki inwestycyjne oraz 

pokryć rozchody budżetu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 652 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz 

Kania, Gerard Nickel, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik 

PRZECIW (4) 

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tadeusz Ledwoń 

Uchwała Nr LXXXV/623/23 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu, stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

17. Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o gospodarce nieruchomościami 

Gminy za I półrocze 2023 r. 

W dyskusji udział wzięli: 

• Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że opracowanie zawiera 

informację na temat nieruchomości nabytych przez Gminę Świerklaniec na mocy prawa, 

nieruchomości zbytych lub nabytych przy pomocy umowy cywilnej. Poza tym zawiera 

informację na temat dochodów Gminy Świerklaniec związanych z krótkoterminowymi 

i długoterminowymi umowami dzierżaw, najmu oraz środków pozyskanych z tytułu rent 

planistycznych lub opłat adiacenckich. 

Informacja Wójta Gminy Świerklaniec o gospodarce nieruchomościami Gminy za I półrocze 2023 r., 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

18. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw.  

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem dotyczącym dotacji dla mieszkańców na zakup 

instalacji fotowoltaicznych.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że wniosek został złożony 

i obecnie podlega ocenie. Ze względu na dużą ilość złożonych wniosków trudno 

jednoznacznie określić, ile będzie trwała ich ocena w Urzędzie Marszałkowskim. 

Najprawdopodobniej  dalsze informacje zostaną przekazane w pierwszym kwartale 2024 

roku.  
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• radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) zwrócił się, żeby ze względu na duże zainteresowanie 

mieszkańców, opublikować informacje dotyczącą etapu realizacji programu na stronie 

internetowej lub na profilu facebookowym urzędu. 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy (Ad Vocem) poinformował, że 

złożonych zostało 50 wniosków, w konkursie dostępnych było 170 milionów złotych, 

a wartość łączna dofinansowania w złożonych wnioskach to miliard 700 milionów złotych. 

Więc dziesięciokrotnie alokacja została przekroczona i konkurencja jest ogromna w tym 

zakresie. 

• radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, kiedy zostanie opublikowana lista ulic 

w sołectwie Orzech, które po robotach związanych z budową kanalizacji będą mogły 

przyłączyć się do nowo wybudowanej sieci. W dalszej części wyraził swoją opinię, że punkt 

konsultacyjny „Czystego powietrza” jest bardzo dużym wsparciem dla mieszkańców, 

a osoby prowadzące konsultacje posiadają bardzo dużą wiedzę. Następnie zwrócił się 

z prośbą, aby po pracach związanych z naprawą urządzeń sanitarnych w budynku przy ulicy 

Wieczorków 41 w Orzechu o wykonanie pracy wykończeniowych.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w zakresie budynku przy ulicy 

Wieczorków 41 w Orzechu prace będą kontynuowane. W dalszej części poinformowała, że 

prowadzona jest szczegółowa analiza umożliwiająca wskazanie nieruchomości, które mogą 

przyłączyć się do wybudowanej sieci kanalizacyjnej. Dodała, że najpóźniej we wtorek 

zostanie opublikowana informacja w wnioskowanym zakresie.  

• radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem, czy w ciągu ul. Górnej w Nakle Śląskim 

zostały już wykonane wszystkie prace związane z budową kanalizacji. W dalszej części 

zwrócił się z zapytaniem, kiedy na omawianej ulicy zostaną przeprowadzone prace 

odtworzeniowe.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w zakresie ul. Górnej w Nakle 

Śląskim pozostały do wykonania przyłącza wodociągowe oraz kawałek kanału 

umożliwiające połączenie z wykonanym przewiertem. W dalszej części poinformowała, że 

najszybciej można by dokonać odtworzenia nawierzchni z wykorzystaniem asfaltu. 

Nadmieniła, że zagadnienie dotyczące materiału, z którego zostanie odtworzona 

nawierzchnia ul. Górnej w Nakle Śląskim zostanie przedstawiona podczas Zebrania 

Wiejskiego. Następnie przedstawiła prace, które są obecnie realizowane.  
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• radny Tomasz Kania (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, czy do czasu rozpoczęcia prac 

w ciągu ul. Dworcowej w Nakle Śląskim zostaną zakończone prace w ciągu ul. Wojciecha 

w Nakle Śląskim i nawierzchnia zostanie tam odtworzona.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że pracę w ciągu ul. Dworcowej 

w Nakle Śląskim zostaną rozpoczęte dopiero po zakończeniu prac w ciągu ul. Wojciecha 

w Nakle Śląskim. W dalszej części przedstawiła informacje dotyczące odtworzenia 

nawierzchni ulic znajdujących się na tzw. osiedlu sportowców. 

• radny Tomasz Kania (Ad Vocem) poinformował, że do mieszkańców została już 

wystosowana wiadomość sms na temat terminu odtworzeni nawierzchni ulic znajdujących 

się w omawianym rejonie, w związku z czym należy poinformować mieszkańców 

o przesunięciu terminu.  

• radny Łukasz Janas zwrócił się z zapytaniem, w jaki sposób zostanie odtworzona 

ul. Działkowców w Nakle Śląskim znajdująca się pomiędzy ogródkami działkowymi.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że nawierzchnia zostanie 

odtworzona w asfalcie.  

 

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

19. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

20. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 31.08.2023 r. oraz sesji nadzwyczajnej 

w dniu 14.09.2023 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołów, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokoły z sesji w dniu 31.08.2023 r. oraz sesji nadzwyczajnej w dniu 

14.09.2023 r., zostają przyjęte bez konieczności głosowania. 

21. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.  

W dyskusji udział wzięli: 

• radny Michał Nolewajka poinformował, że w najbliższą sobotę o godz. 18:00 w parafii 

w Nakle Śląskim odbędzie się Msza Św. w intencji świętej pamięci radnego Jerzego Siwego. 
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• Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, zaprosił do udziału w premierowym pokazie mappingowym na 

fasadzie Pałacu Kawalera w Świerklańcu. 

22. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 16:20 

zamknął LXXXV sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


